
Protokół Nr XXV/21
z Sesji Rady Powiatu Kościerskiego

odbytei dnia 23 czerwca 2021 r. w godz. 14oo do {625
w HaIi Spońowei ,nSokolnia"

Ad. 1

Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Marcin Modrzejewski otworzył obrady, powitał Starostę,
Członków Zarządu, Sekretarz, Skarbnik oraz Radnych.

Na podstawie listy obecności stwierdzono prawomocność obrad.

Lista obecności radnych uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 1.

Lista gości biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 2.

Ad.2
Przedstawienie porządku obrad.

Alicja Żurawska, Starosta Kościerski w imieniu Zarządu poprosiła o wprowadzenie
do porządku obrad Sesji uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na lzecz
Gminy Nowy Targ z przeznaczeniem na pomoc dla poszkodowanych w pozarze we
wsi Nowa Biała.

porzadek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2, Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Powiatu Nr XXIV z dnia 19,05.2021 r,

4, lnformacja z działalności w 2020 r.:

a) Domu Wczasów Dziecięcych w Wygoninie,
b) Powiatowego Centrum Młodziezy w Garczynie,

5, lnformacja na temat realizowanych inwestycji drogowych w Powiecie
kościerskim.

6. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady.
7. Sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie międzysesyjnym.
8, Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany budżetu powiatu na2021 rok,
b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Kościerskiego,
c) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Nowy Targ z przeznaczeniem

na pomoc dla poszkodowanych w pożarze we wsi Nowa Biała,
d) przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci

i młodzieży pobierających naukę na terenie powiatu kościerskiego pn, ,,Równaj
W górę",

e) określenia szczegółowych warunków, form, zakresu oraz trybu udzielania
pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych
dzieci imłodziezy pobierających naukę na terenie powiatu kościerskiego
pn. ,,Równaj w górę",



f) przyjęcia Regulaminu przyznawania nagrod iwyroznień Starosty
Kościerskiego dla zawodników oraz trenerów za wysokie osiągnięcia
w działalności spońowej i szkoleniowej.

9. lnterpelacje i zapytania radnych.
1 0. Wnioski i oświadczenia radnych.
11.Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Marcin Modrzejewski poddał porządek obrad wraz ze
stosownymi zmianami pod głosowanie.

Głosowanie:
o llość głosów ,,za",.14o Ilość głosów,,przeciw": 0
o llość głosów,,wstrzymujących się": 1

Rezultat głosowania: Wniosek przyjęto

lmienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Powiatu Nr XX|V z dnia 19.05,2021 r,

Przewodniczący Rady Marcin Modrzejewski wobec braku uwag poddał protokół
pod głosowanie.

Głosowanie:
o llość głosów ,,za",,15o llość głosów,,przeciw": 0
o llość głosów,,wstrzymujących się": 1

Rezu ltat głosowan ia : Protokół został p rzyjęty

lmienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Ad.4a
lnformacja z działalności w 2020 r. Domu Wczasów Dziecięcych w Wygoninie.

lwona Plutowska, Dyrektor Domu Wczasów Dziecięcych w Wygoninie
przedstawiła prezentację multimedialną, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad. 4b
lnformacja zdziałalnościw 2020 r. Powiatowego Centrum Młodzieży w Garczynie.

Wiesław Baryła, Dyrektor Powiatowego Centrum Młodzieży w Garczynie
przedstawił prezentację multimedialną, która stan owi załącznik nr 6 do protokołu.
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Ad. 5
lnformacja na temat realizowanych inwestycji drogowych w Powiecie Kościerskim.

Wiesław Ulatowski, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Kościerzynie
przedstawił prezentację multimedialną, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Alicja Żurawska, Starosta Kościerski przedstawiła prezentację multimedialną
na temat zrealizowanych inwestycji drogowych w Powiecie Kościerskim w latach
2019 - 2020, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Dyskusja:

Krzysztof Michnowski oznajmił, że za zgodą Przewodniczącego Rady chciałby
podzielić się z Radnymi spostrzezeniami i wnioskami Komisji Rolnictwa, Ochrony
Srodowiska, lnfrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego, która miała swoje
posiedzenie w dniu 17 czerwca 2021 r., na temat uchwały budzetowej, a dokładniej
zawańych w niej wydatków majątkowych, Jest on z tego faktu bardzo zadowolony.
Uznał, ze stan dróg Powiatu Kościerskiego poprawia się w bardzo szybkim tempie,
ale są tez drogi, które są w bardzo złym stanie, a są to drogi nawet 50 czy 60 -
letnie. Nie można, póki co popadać w samouwielbienie. Na wspomnianym
posiedzeniu komisji było trzech jej członków oraz zaproszona wcześniej Pani
Starosta. Radny wspomniał, ze wańo było przejechać te drogi, równiez te, które są
do wykonania, które są tu dzisiaj przedstawiane. Komisja wraz z Panią Starostą
przejechała wszystkie gminy, z wyjątkiem Gminy Lipusz, z raĄi tego, iz nie mamy
tam żadnej inwestycji. Przypomniał, że w Gminie Lipusz w poprzednich latach
znacząco były wykonywane wszelkie czynności. Radny uznał, że w jego ocenie
i ocenie komisjiw najgorszym stanie są drogi:
- 2404G Nowa Kiszewa - Wiele,
- 2411G Liniewo - Stara Kiszewa, Radny wspomniał, ze wykonano tu juz 2,4 km,
ale dalszy stan tej drogi jest w bardzo złym stanie. Mowa tu nie tylko o nawierzchni,
ale o caĘ jej strukturze. Radny ma sugestię, aby ta droga była wykonana w trybie
jedno przetargowym, Jest to bardzo duza inwestycja, bo ponad 10 km. Mają tam
miejsce wypadki czy rożne tragiczne zdarzenia, Radny wspomniał, że komisja
zwrociła uwagę na to, aby wiązać inwestycje drogowe wraz z chodnikami, zwłaszcza,
kiedy otrzymujemy na te elementy rózne dofinansowania. Według komisji problemem
jest równiez kwestia zadzrzewien czy zakrzaczen, Radny uważa, że z tym
problemem cięzko Ęedzie się zmierzyć, chociażby z uwagi na podejście Regionalnej
Dyrekcji Ochrony Srodowiska. Zwrocił się do Pana Wicestarosty, aby poszukać
w temacie naszych inwestycji pewnych rozwiązan dotyczących wycięcia drzew,
które są skrajnie niebezpieczne, a należy to zrobić, poniewaz później wstrzymuje
to tylko płynną realizację tych inwestycji. Radny wspomniał, że Zarząd Drog
Powiatowych ma zakupiony sprzęt, który po części wykorzystywany jest do ścinania
traw czy poboczy, który będzie mógł być wykorzystywany do ścinki zagałęzień
czy zakrzewień. Uznał, że w przyszłym budżecie należy zabezpieczyć również środki
finansowe na firmę zewnętrzną, dlatego komisja wystąpiła z wnioskiem do Zarządu
o zabezpieczenie środków na zakup ścinarki do poboczy. Wnioskowano równiez
o zakup samochodu osobowo - dostawczego. Następnie komisja wnioskowała
o piaskarkę, poniewaz ta, która jest w posiadaniu Zarządu Dróg Powiatowych
zostanie niebawem zlikwidowana. Radny podkreślił, ze problem jest duzy i trzeba się



nad nim pochylió i podejśó do niego priorytetowo. Na koniec Radny pochwalił
Dyrektora Zarządu Drog Powiatowych, Oznajmił równiez, że można mu ,,przypiąć
łatkę", iz nie jest zwolennikiem ściezek pieszo - rowerowych, ale wspomniana
wcześniej ściezka wykonana jest bardzo dobrze,

Nikt inny głosu nie zabrał,

Ad.6
Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady.

Alicja Żurawska, Starosta Kościerski przedstawiła informację, która stanowi
załącznik nr 9 do protokołu.

Ad. 7
S p rawozd anie z dz iała l n oś ci Zarządu w o kres ie m ięd zysesyj nym,

AIicja Żurawska, Starosta Kościerski przedstawiła prezentację multimedialną,
która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Dyskusja:

Przewodniczący Rady Marcin Modrzejewski z wielkim smutkiem przyiął informację
o tym, ze Burmistrz Miasta Kościerzyna odmówił dofinansowania wspólnego projektu
Ściezki rowerowej do Wdzydz. Przewodniczący ma pełne przekonanie, że jest to
najbardziej turystyczny kierunek, nie tylko Powiatu Kościerskiego, ale przede
wszystkim Miasta Kościerzyna, Zwrócił się do obecnej na Sesji Przewodniczącej
Rady Miasta Kościerzyna Pani Heleny Kaszubowskiej - Nitz, obecnego na Sesji
Radnego Rady Miasta Kościerzyna Pana Tomasza Szali oraz do wszystkich radnych
i Burmistrza o ponowne przemyślenie izastanowienie się nad tym tematem, równiez
o podjęcie dyskusji, która może doprowadzic do wspólnej realizacji tego projektu.
Przewodniczący podkreślił, że Miasto Kościerzyna i Powiat Kościerski mają
wieloletnie doświadczenie we wspólnej realizacji inwestycji drogowych i często,
albo prawie zawsze potrafiliśmy się w tych kwestiach dogadać. Liczy na to,
że również i tym razem te wspólne starania skończą się pozytywnym efektem dla
mieszkańców naszego miasta. Mimo ze ściezkę zlokalizowano na terenie Gminy
KoŚcierzyna, Przewodniczący ma pełne przekonanie, że w duzej mierze będą z niej
korzystać mieszkańcy miasta. Na koniec wspomniał, ze Miasto Kościerzyna jest
największym okręgiem wyborczym Powiatu Kościerskiego, ale też okręgiem
na terenie, którego nie realizuje się żadnych inwestycji drogowych, Uwaza, że na
terenie Kościerzyny jest to inwestycja priorytetowa.

Jan Dittrich zapytał czy został wyłoniony Bank, ktory będzie obsługiwał Powiat
Kościerski, W temacie wspomnianego wcześniej wspolnego przedsięwzięcia zapytał
w jakim kontekście jesteśmy właścicielem ulicy Paderewskiego w Kościerzynie,

Alicja Źurawska, Starosta Kościerski odpowie działa, że na obsługę bankową
zgłosiła się jedna instytucja, mianowicie Bank Spółdzielczy w Kościerzynie, który
wcześniej równiez obsługiwał Powiat Kościerski. Jezeli Zarząd zaakceptuje tę ofeńę
i jĄ założenia, wówczas Powiat Kościerski i podległe mu jednostki obsługiwać będzie
Bank Spółdzielczy w Kościerzynie.



Piotr Laska, Wicestarosta Kościerski oznĄmił, że nazwa tej ulicy padła tylko
dlatego, że jako Powiat opiniujemy inwestycje w sąsiednich samorządach. Z taką
prośbą zgłosiło się Miasto Kościerzyna,

Nikt więcej głosu nie zabrał.

Ad.8a
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budzetu powiatu na2021 rok,

Uchwałę przedstawiła Pani Marlena Sikorska, Skarbnik Powlatu.

Dyskusja:

Andrzej Hinc zapytał czy kwota 1.230,000 zł pozwoli na zawarcie umowy, l)znał,
ze jest to początek nowej drogi co do wyłonienia wykonawcy i zawarcia z nim umowy
o wykonanie tego zadania inwestycyjnego, Dodał, że czas na obiekty kubaturowe
iwyłanianie wykonawców nie jest korzystny. Ceny materiałów budowlanych w tym
czasie nie są korzystne, w związku z czym poprosił o uzupełnienie tej części zmian
budzetu powiatu.

Ali_cja Żurawska, Starosta Kościerski w temacie Powiatowego Centrum Młodzieży
w Garczynie oznajmiła, że zdĄe sobie sprawę, że czas na tzw. ,,budowlankę" jest dla
zamawiĄącego bardzo zĘ, Pani Starosta wspomniała, ze gdybyśmy mieli dzisiaj
budować to wyłącznie ze środków własnych, na pewno byśmy zaczekań
co Przyniesie czas, ale przypomniała równiez, że posiadamy środki w ramach
Funduszu lnwestycji Lokalnych na poziomie 400.0OO zł i w ramach PFRQNU
na Poziomie 365.000 zł, co daje ponad 700.000 zł środków zewnętrznych.
Pani Starosta odparła, żew tamtym czasie zakładanawańość kosztorysowa powinna
wYstarczyĆ, dzisiaj natomiast nie wiemy na jakim etapie się to zatrzyma, Przy trzecim
Przetargu zostały Żożone dwie oferty, jedna na kwotę 1.200,0OO zł, druga na kwotę
Ponad 1.405,000 zł. Podkreśliła, ze nie mamy jeszcze umowy zżadnymwykonawcą.
Dzisiaj zostają zabezpieczone środki na poziomie 1.200.000 zł, natomiast nie ma
zaPewnienia czy to ostateczna kwota. Pani Starosta odrzekła, że trwĄą rozmowy
zUrzędem Marszałkowskim, aby mozna było przełożyć inwestycję na2022 rok, jezeii
nie wYrobimy się w wyznaczonym terminie. Trzeba z budżetu wyłożyć ponad
400.000 zł środków własnych, co nie napawa optymizmem, ale jeśli się juz tego
Podjęło, to nalezy to zrealizować i zrealizować to dobrze. Pani Starosta na konióc
dodała, że są plany, aby umowę podpisać w najblizszy ponied ziałek.

Nikt więcej głosu nie zabrał,

Komisja BudŻetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały.

Podjęcie uchwały:

Głosowanie:
o llość głosów ,,za",,16. Ilośó głosów,,przeciw": 0
. llośó głosów,,wstrzymujących się": 0



Rezultat głosowania: Uchwała została podjęta

Uchwała Nr XXV/2412021 Rady Powiatu Kościerskiego w sprawie zmiany budżetu
powiatu na 2021 rok wraz z imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik nr 11
do protokołu.

Ad.8b
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu
Kościerskiego.

Uchwałę przedstawiła Pani Marlena Sikorska, Skarbnik Powiatu.

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały.

Podjęcie uchwały:

Głosowanie:
. llośó głosów ,,za",.15. !lość głosów,,przeciw": 0
o llośó głosów,,wstrzymujących się": 0

Rezultat głosowania: Uchwała została podjęta

Uchwała Nr XXV/2512021 Rady Powiatu Kościerskiego w sprawie zmiany wieloletniej
Prognozy finansowej Powiatu Kościerskiego wraz z imiennym wykazem głosowania
stanowi załączniknr 12 do protokołu.

Ad.8c
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy Nowy
Targ z przeznaczeniem na pomoc dla poszkodowanych w pozarze we wsi Nowa
Biała.

uchwałę przedstawiła pani Alicja Źurawska, starosta kościerski.

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocii pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały.

Podjęcie uchwały:

Głosowanie:
o Ilość głosów ,,za",,16o llość głosów,,przeciw": 0
o llość głosów,,wstrzymujących się": 0

Rezultat głosowania: Uchwała została podjęta

Uchwała Nr XXV/2612021 Rady Powiatu Kościerskiego w sprawie udzielenia pomocy
finansowej na rzecz Gminy Nowy Targ z przeznaczeniem na pomoc
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dla poszkodowanych w pożarze we wsi Nowa Biała wraz z imiennym wykazem
głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu,

Ad.8d
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji
uzdolnionych dzieci i młodziezy pobierających naukę na terenie powiatu
kościerskiego pn. ,,Równaj w górę",

uchwałę przedstawiła pani Aticja żurawska, starosta kościerski.

Komisja OŚwiaĘ, Zdrowia i Polityki SpołecznĄ oraz Komisja Budżetu, Rozwoju
Gospodarczego i promocji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Podjęcie uchwały:

Głosowanie:
o llość głosów ,,za",.'16. llośó głosów,,przeciw": 0. llośó głosów,,wstrzymujących się": 0

Rezultat głosowania: Uchwała została podjęta

Uchwała Nr XXVl27l2021 Rady Powiatu Kościerskiego w sprawie przyjęcia
Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodŹieży
pobieĘących naukę na terenie powiatu kościerskiego pn. ,,Równaj w gorę'
wraz z imiennym wykazem głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Ad.8e
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków, form, zakresu
oraz trybu udzielania pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji
uzdolnionYch dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie powiatu
kościerskiego pn. ,,Równaj w górę".

uchwałę przedstawiła pani Alicja Żurawska, starosta kościerski.

Komisja OŚwiaĘ, Zdrowia i Polityki Społecznei oraz Komisja Budżetu, Rozwoju
Gospodarczego i promocji pozytywnie zaopiniowały projekt uóhwały.

Podjęcie uchwały:

Głosowanie:
o llość głosów ,,za",.16. llość głosów,,przeciw": 0. llość głosów,,wstrzymujących się": 0

Rezultat głosowania: Uchwała została podjęta

Uchwała Nr XXVl28l2021 Rady Powiatu Kościerskiego w sprawie określenia
szczegółowych warunków, form, zakresu oraz trybu udzielania pomocy w ramach
Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży



pobierających naukę na terenie powiatu kościerskiego pn. ,,Równaj w 9órę"
wrazz imiennym wykazem głosowania stanowi załącznlk nr 15 do protokołu.

Ad. 8f
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania nagród iwyróznień
Starosty Kościerskiego dla zawodników oraz trenerów za wysokie osiągnięcia
w działalności spońowej i szkoleniowej.

uchwałę przedstawiła pani Alicja Żurawska, starosta kościerski.

Komisja Oświaty, Zdrowia i PoliĘki Społecznei oraz Komisja Budżetu, Rozwoju
Gospodarczego i Promocji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały,

Podjęcie uchwaĘ:

Głosowanie:
o llość głosów ,,za",,16o Ilość głosów,,przeciw": 0
o llość głosów,,wstrzymujących się": 0

Rezultat głosowania: Uchwała została podjęta

Uchwała Nr XXVl29l2021 Rady Powiatu
Regulaminu przyznawania nagród i

dla zawodników oraz trenerów za wysokie
iszkoleniowej wraz z imiennym wykazem
do protokołu.

Ad. 9
lnterpelacje i zapytania radnych.

Kościerskiego w sprawie przyjęcia
wyroznień Starosty Kościerskiego
osiągnięcia w działalności spońowej
głosowania stanowi załączniknr 16

Krzysztof Michnowski wspomniał, że z powodów logistycznych, swoją interpelację
złoży osobiście w Biurze Rady. Radny podjął temat pustostanu na skrzyzowaniu ulióy
Kańuskiej i Wybickiego w Kościerzynie. Wspomniał, ze mieszkańcy Kościerzyny już
od dłuzszego czasu próbują się dowiedzieć czegokolwiek w tym temacie. Dodał,
ze WsPomniany budynek jest juz pustostanem od wielu lat, przez co nie jest ozdobą
naszego miasta. Budynek stanowi równiez noclegownię dla osób bezdomnych.
Stanowi to duże utrudnienie dla okolicznych mieszkańców. Pod wzgĘÓem
lokalizacyjnym, teren budynku jest niezabezpieczony. Radny zapytał jaki jeŚt stan
Prawny tego budynku. Uznał, że właściciel budynku powinien podjąć jakieś działania,
chociazby w postaci zabezpieczenia tego terenu.

Alicja Żurawska, Starosta Kościerski odpowiedziała, ze jest to własność prywatna
i aby zachować odpowiednie procedury, informacja zostanie udzielona na piśmie.

Nikt więcej głogu nie zabrał.
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Ad. 10
Wnioski i oświadczenia radnych.

Nikt głosu nie zabrał.

Ad.11
Zakończenie sesji.

Dnia 23 czeruca 2021 r, o godzinie 16:25 nastąpiło zakończenie XXV Sesji Rady
Powiatu Kościerskiego,

Na tym protokół zakończono ipodpisano,

protokołowała: Przewodniczył:

hfuitł, /mua/a. V RADY

Marcin Modrzfjewski
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